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Roos, Hennie

Van:
Verzonden: dinsdag 17 november 2020 20:51
Aan:
Onderwerp: RE: Bespreking afsprakenkader Schiermonnikoog
Bijlagen: 1e concept Afsprakenkader Biodivers boeren Schiermonnikoog 10 november.docx; 

Gedeputeerde Staten van Fryslân concept 03112020.docx; Routekaart.docx

Dag 
Fijn dat we elkaar morgen spreken.  
Ik denk dat het goed is om morgen bij aanvang even stil te staan bij de agenda. Ik stuur jullie ook nogmaals een paar 
stukken: 
 
In eerste instantie was mijn inzet om de volgende stukken te bespreken.  

- Concept brief aan GS 
- Voorzet voor een Afsprakenkader tussen de boeren en de provincie, incl.  

o Garantiestelling transitievergoeding 
o Idem zuivellijn 
o Voorschot voorbereidingskosten zuivellijn  

- Routekaart 
(ik heb de documenten weer bijgevoegd) 
 
Ik zou graag ook input willen horen op bovenstaande documenten, om een stap verder te komen. 
 
Het punt van borging van de reductie stikstofemissie is in het Afsprakenkader een belangrijk punt. Goed dat 

aansluit, en ook kan aansluiten. 
 
Ik begrijp dat  tot 10.30 kan, dus we moeten even kijken in welke volgorde we eea bespreken. 
 
Tot morgen 
 
Groet, 
 
 
 
 
 

Van:  
Verzonden: dinsdag 17 november 2020 07:50 
Aan: 

Onderwerp: Re: Bespreking afsprakenkader Schiermonnikoog 
 
Beste mensen, 
 
Morgen spreken wij elkaar over het afsprakenkader. Moeten hier geen boeren bij zijn, aangezien zij de partij zijn 
waarmee een akkoord gesloten wordt?? 
 
Ik deel jullie hierbij alvast mijn gedachten/overwegingen: 

- Per 1 nov staat de uitkoopregeling open: https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2020-57568.html  
- Het is belangrijk om kennis te nemen van deze regeling. Kernpunten: Bedrijven binnen 10 km van een 

Natura2000 gebied die meer dan 2 mol per hectare neerslaan kunnen door provincies worden uitgekocht. 
Hier is 95 miljoen voor beschikbaar verdeeld over de provincies. Het gaat om uitkoop van veehouderijen, 
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waarbij de productierechten worden ingeleverd en er geen herbestemming mag plaats hebben. De 
veehouder mag ook elders met dat geld geen bedrijf beginnen. De kosten zijn maximaal 1 miljoen per mol. 

- Expliciet wordt aandacht besteed aan staatsteun en daarom gaat het over opkoop van bedrijven en niet van 
productierechten alleen. Jammer dat ze Schiermonnikoog niet als voorbeeld nemen om te kijken hoe ipv 
opkoop hele bedrijven ook ingezet kan worden op gedeelten van de bedrijven. Ik denk dat met 35% reductie 
er veel effectiever wordt ingezet dan 1 miljoen per mol. 

- Belangrijk zijn wel de voorwaarden in deze regeling omdat die eigenlijk ook van toepassing zijn op Schier: de 
maximalisering bedrag per mol, het definitief verdwijnen van productierechten (dus niet verplaatsen naar 
de vaste wal) en het niet vervangen door een andere landbouw activiteit anders dan grond voor 
natuurinclusieve landbouw. Eventueel aanpassen bestemmingsplan. 

- De uitkoopregeling is onderdeel van de stikstofwet die eerste week december in de kamer wordt 
behandeld. De wet wordt onderdeel van de Omgevingswet, die weer ruimte biedt aan aanpassing 
bestemmingen en daarmee limitering van de landbouw. De stikstofwet zet nu in op een netto reductie van 
26% emissies in 2030. Als dat er doorkomt dan zouden de boeren op Schier voldoen aan de reductie. 
Remkes gaat uit van benodigd 50% reductie in 2030, dit zal bij de bespreking zeker aan bod komen, gezien 
ook het wetsvoorstel van GroenLinks dat die 50% aanhoud. Mocht dit aangenomen worden, dan hebben de 
boeren een opgave om nog verder te reduceren. Ik denk dat gezien de uitspraak van RvS en de inzet van 
Remkes je niet kan garanderen dat de boeren op Schier niets meer hoeven te doen. Hier zal je een 
uitzondering moeten maken voor nieuw af te spreken landelijk beleid. 

- Uiteindelijk is het doel van Remkes en het kabinet om de stikstofdepositie tot de Kritische Depositie 
Waarden terug te brengen. Het aandeel in de overschrijding door de boeren moet dan naar nul. Ik weet niet 
of dat al berekend is, maar dat zou het ultieme stikstofplafond voor de emissie moeten zijn. Wanneer dit te 
realiseren is nog niet duidelijk. 

- Vergoedingen. Ik zou er voor kiezen om de PAS deal door te zetten, ofwel: het bedrag gereserveerd voor de 
opkoop boerderij en 30 ha is beschikbaar voor de transitie naar extensivering. De boeren zouden zelf 
verantwoordelijk moeten zijn voor het nieuwe verdienmodel. Op deze manier hou je het zuiver, ook voor 
andere boeren in het land. Dat betekent geen andere subsidies en dus maximering van het subsidiabele 
bedrag (1,9 miljoen?). 

 
Tot morgen, 
 

 

From:  
When: 09:30 - 11:00 18 November 2020  
Subject: Bespreking afsprakenkader Schiermonnikoog 
Location: Microsoft Teams-vergadering 
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